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§ 119 
Godkännande av budgeten för 2025 och ekonomiplanen (bordlagt delvis 
4.12.2024) 

 
Beredning och upplysningar: 
Jyrkkä Maria 
Skyttä Samuli 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
De på sammanträdet 4.12.2024 bordlagda förslagen till hemställningar 
behandlas. 
 

Behandling  
3.3 Hannele Kerola (SDP) 
Fullmäktige hemställer att en dispositionsplan för avkastningen från 
investeringsfonden för basservice och markanskaffning i Esbo bereds 
för beslut för följande fullmäktige. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden 
att mötet måste rösta. 
  
Ordföranden föreslog att de som understöder förslaget röstar "ja" och 
de som motsätter sig förslaget röstar "nej". Fullmäktige godkände 
ordförandens förslag. 
  
Fullmäktige förkastade förslaget med 19 röster mot 50 och 5 blanka. 
Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
3.4 Hannele Kerola (SDP) 
Fullmäktige hemställer att det för följande fullmäktige läggs fram en 
utredning om hur mycket anslag som krävs för att genomföra det 
uppdaterade programmet för främjande av cykling och hur anslagen ska 
riktas. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.6 Inka Hopsu (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att alla stadscentrum i Esbo utvecklas jämlikt 
och förutsätter därför att man utarbetar en omfattande plan för att 
utveckla Esbo centrum och få tillbaka arbetstillfällen till området. Planen 
föreläggs fullmäktige år 2025. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.7 Inka Hopsu (Gröna) 



Fullmäktige hemställer att Esbo stad satsar på undervisning i finska och 
svenska för hemmammor med invandrarbakgrund, stärker deras 
integration och arbetar för att säkerställa att staten ger tillräcklig 
finansiering för denna verksamhet även i fortsättningen. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden 
att mötet måste rösta. 
  
Ordföranden föreslog att de som understöder förslaget röstar "ja" och 
de som motsätter sig förslaget röstar "nej". Fullmäktige godkände 
ordförandens förslag. 
  
Fullmäktige godkände förslaget med 66 röster mot 9. Röstningslistan 
bifogas till protokollet. 
 
3.11 Johanna Värmälä (SDP) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ser till att medicinering av barn på 
daghem och i skolor sker tryggt genom att ordna behövlig utbildning och 
introduktion för personalen. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.12 Johanna Värmälä (SDP) 
Fullmäktige hemställer att ordnandet av stadsdansen i Stensvik utreds 
så att det också framgår om evenemanget kan ordnas inom ramen för 
anslagen. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.13 Johanna Värmälä (SDP) 
Fullmäktige hemställer att planeringen av korsningsområdet mellan 
Karabackavägen och Källstrandsvägen påskyndas. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
Meri Löyttyniemi (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att affärsverket Esbo lokaler i samarbete med 
fastighetsinnehavarna säkerställer att åtminstone huvudstadsregionens 
avfallshanteringsföreskrifter iakttas vid sortering i stadens alla 
fastigheter och hyreslokaler. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
Meri Löyttyniemi (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att fas II av iståndsättningen av Gräsaån inleds 
genast i början av år 2025. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.16 Henna Kajava (Sannf) 



Fullmäktige hemställer att Esbo ställer som mål att bli en ledande stad 
inom läskulturen i Finland och i denna roll strävar efter att kontinuerligt 
utveckla nya sätt att främja läsning bland barn, unga och vuxna. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.18 Arja Juvonen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad noggrant följer återställandet av 
gator och grönområden efter installation av optokabel. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden 
att mötet måste rösta. 
  
Ordföranden föreslog att de som understöder förslaget röstar "ja" och 
de som motsätter sig förslaget röstar "nej". Fullmäktige godkände 
ordförandens förslag. 
  
Fullmäktige godkände förslaget med 72 röster mot 3. Röstningslistan 
bifogas till protokollet. 
 
3.19 Arja Juvonen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ägnar särskild uppmärksamhet åt 
säkerheten och tillgängligheten på gator och gångbanor under vintern. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.20 Arja Juvonen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ägnar särskild uppmärksamhet åt 
trafiksäkerheten i närheten av skolor och daghem. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.21 Emma-Stina Vehmanen (Saml) 
Fullmäktige hemställer att ett program för produktivitet och balansering 
av ekonomin bereds för beslut för följande fullmäktige. Med programmet 
säkerställs balansen och investeringsförmågan i Esbo stads ekonomi 
under nästa fullmäktigeperiod utan skattehöjningar och med beaktande 
av organisationens funktionsförmåga. 
 
Ordföranden meddelade att förslag till hemställan inte tas upp till 
behandling eftersom det strider mot I delen Fullmäktige 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 
3.22 Hannu Järvinen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att man i investeringsdelen i budgetförslaget för 
år 2026, som bereds hösten 2025, räknar in varje investeringsobjekts 
årliga inverkan på driftsekonomin för hela ekonomiplansperioden. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.23 Risto Nevanlinna (Gröna) 



Fullmäktige hemställer att den tilläggsfinansiering för naturskydd och 
vattenvård som reserverats i budgetavtalet också ska användas för 
restaurering av myrar och fuktängar. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.24 Risto Nevanlinna (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att restaureringen av Klappträsk och Låjärv 
fortsätter i enlighet med de restaureringsplaner som utarbetats. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.25 Tere Sammallahti (Saml) 
Fullmäktige hemställer att verksamheten inom den synnerligen dåligt 
ansedda byggnadstillsynen i Esbo ska granskas av en utomstående, 
opartisk revisor. Fullmäktige hemställer också att ledningen för 
byggnadstillsynen i Esbo utan dröjsmål ska ingripa i de brister som 
upptäcks vid revisionen för att återställa Esbo stads rykte som 
samarbetspartner inom byggande. 
 
Ordföranden meddelade att förslaget till hemställan inte tas upp till 
behandling eftersom det strider mot I delen Fullmäktige 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 
3.26 Henna Kajava (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att man utreder lönsamheten i byggandet av 
cykelbanor och väderleksförhållandenas betydelse vid användningen av 
dem samt också i vilken utsträckning byggandet av nya cykelbanor ökar 
cykling. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.27 Johanna Karimäki (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att staden bör satsa på uppsökande 
ungdomsarbete för att stävja ungdomsarbetslösheten. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.28 Ari Ampuja (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad utreder möjligheten att införa en 
rabattbiljett för gravida kvinnor till simhallarna. Rabatten skulle vara 50 
procent av priset på en biljett för vuxna. Motiveringen är att 
motionsmöjligheterna minskar under graviditeten, men simning är alltid 
ett bra alternativ – även när gångbanorna är hala. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom förslaget rönte motstånd, konstaterade ordföranden 
att mötet måste rösta. 
 
Ordföranden föreslog att de som understöder förslaget röstar "ja" och 
de som motsätter sig förslaget röstar "nej". Fullmäktige godkände 
ordförandens förslag. 
  



Vid omröstningen godkände fullmäktige förslaget med rösterna 40 mot 
22 och 13 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
3.29 Simon Elo (Saml) 
Fullmäktige hemställer att behovet av byggprojektet för skolan 
Perusmäen koulu bedöms i enlighet med de mål för norra och mellersta 
Esbo som fullmäktige ställt upp så att byggprojektet vid behov är färdigt 
så snart som möjligt efter planeringen. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.30 Jaana Valle (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att daghemmens luftkonditioneringsapparater 
ska gås igenom och att man ser till att inomhustemperaturen i 
daghemmen hålls på en acceptabel nivå. I de gamla daghemmen är det 
för varmt och antingen finns det inte luftkonditionering eller så fungerar 
den inte. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.31 Sari Savela (KD) 
Fullmäktige hemställer att man vid byggandet ägnar större 
uppmärksamhet än för närvarande åt att byggnadsbeståndet är vackert 
och av hög kvalitet för att skapa särpräglade och trivsamma 
bostadsområden. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 
3.32 Henna Kajava (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att staden tar som princip att renovera 
byggnader i stället för att riva dem. 
 
Ordföranden meddelade att förslaget till hemställan inte tas upp till 
behandling eftersom det strider mot I delen Fullmäktige 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 
3.34 Hannu Järvinen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att det under år 2025 görs en utredning om 
HRT:s kostnadsstruktur samt om grunderna för Esbo stads 
betalningsandel, det vill säga den så kallade kommunandelen, samt om 
deras utveckling och prognoser som grund för beslutsfattandet och 
riktlinjerna. 
 
Ordföranden frågade om förslaget till hemställan kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget enhälligt. 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Fullmäktige godkände följande hemställningar: 
 
3.4 Hannele Kerola (SDP) 
Fullmäktige hemställer att det för följande fullmäktige läggs fram en 
utredning om hur mycket anslag som krävs för att genomföra det 
uppdaterade programmet för främjande av cykling och hur anslagen ska 
riktas. 



 
3.6 Inka Hopsu (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att alla stadscentrum i Esbo utvecklas jämlikt 
och förutsätter därför att man utarbetar en omfattande plan för att 
utveckla Esbo centrum och få tillbaka arbetstillfällen till området. Planen 
föreläggs fullmäktige år 2025. 
 
3.7 Inka Hopsu (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad satsar på undervisning i finska och 
svenska för hemmammor med invandrarbakgrund, stärker deras 
integration och arbetar för att säkerställa att staten ger tillräcklig 
finansiering för denna verksamhet även i fortsättningen. 
 
3.11 Johanna Värmälä (SDP) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ser till att medicinering av barn på 
daghem och i skolor sker tryggt genom att ordna behövlig utbildning och 
introduktion för personalen. 
 
3.12 Johanna Värmälä (SDP) 
Fullmäktige hemställer att ordnandet av stadsdansen i Stensvik utreds 
så att det också framgår om evenemanget kan ordnas inom ramen för 
anslagen. 
 
3.13 Johanna Värmälä (SDP) 
Fullmäktige hemställer att planeringen av korsningsområdet mellan 
Karabackavägen och Källstrandsvägen påskyndas. 
 
3.14 Meri Löyttyniemi (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att affärsverket Esbo lokaler i samarbete med 
fastighetsinnehavarna säkerställer att åtminstone huvudstadsregionens 
avfallshanteringsföreskrifter iakttas vid sortering i stadens alla 
fastigheter och hyreslokaler. 
 
3.15 Meri Löyttyniemi (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att fas II av iståndsättningen av Gräsaån inleds 
genast i början av år 2025. 
 
3.16 Henna Kajava (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo ställer som mål att bli en ledande stad 
inom läskulturen i Finland och i denna roll strävar efter att kontinuerligt 
utveckla nya sätt att främja läsning bland barn, unga och vuxna. 
 
3.18 Arja Juvonen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad noggrant följer återställandet av 
gator och grönområden efter installation av optokabel. 
 
3.19 Arja Juvonen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ägnar särskild uppmärksamhet åt 
säkerheten och tillgängligheten på gator och gångbanor under vintern. 
 
3.20 Arja Juvonen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad ägnar särskild uppmärksamhet åt 
trafiksäkerheten i närheten av skolor och daghem. 
 
3.22 Hannu Järvinen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att man i investeringsdelen i budgetförslaget för 
år 2026, som bereds hösten 2025, räknar in varje investeringsobjekts 
årliga inverkan på driftsekonomin för hela ekonomiplansperioden. 
 
3.23 Risto Nevanlinna (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att den tilläggsfinansiering för naturskydd och 
vattenvård som reserverats i budgetavtalet också ska användas för 



restaurering av myrar och fuktängar. 
 
3.24 Risto Nevanlinna (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att restaureringen av Klappträsk och Låjärv 
fortsätter i enlighet med de restaureringsplaner som utarbetats. 
 
3.26 Henna Kajava (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att man utreder lönsamheten i byggandet av 
cykelbanor och väderleksförhållandenas betydelse vid användningen av 
dem samt också i vilken utsträckning byggandet av nya cykelbanor ökar 
cykling. 
 
3.27 Johanna Karimäki (Gröna) 
Fullmäktige hemställer att staden bör satsa på uppsökande 
ungdomsarbete för att stävja ungdomsarbetslösheten. 
 
3.28 Ari Ampuja (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att Esbo stad utreder möjligheten att införa en 
rabattbiljett för gravida kvinnor till simhallarna. Rabatten skulle vara 50 
procent av priset på en biljett för vuxna. Motiveringen är att 
motionsmöjligheterna minskar under graviditeten, men simning är alltid 
ett bra alternativ – även när gångbanorna är hala. 
 
3.29 Simon Elo (Saml) 
Fullmäktige hemställer att behovet av byggprojektet för skolan 
Perusmäen koulu bedöms i enlighet med de mål för norra och mellersta 
Esbo som fullmäktige ställt upp så att byggprojektet vid behov är färdigt 
så snart som möjligt efter planeringen. 
 
3.30 Jaana Valle (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att daghemmens luftkonditioneringsapparater 
ska gås igenom och att man ser till att inomhustemperaturen i 
daghemmen hålls på en acceptabel nivå. I de gamla daghemmen är det 
för varmt och antingen finns det inte luftkonditionering eller så fungerar 
den inte. 
 
3.31 Sari Savela (KD) 
Fullmäktige hemställer att man vid byggandet ägnar större 
uppmärksamhet än för närvarande åt att byggnadsbeståndet är vackert 
och av hög kvalitet för att skapa särpräglade och trivsamma 
bostadsområden. 
 
3.34 Hannu Järvinen (Sannf) 
Fullmäktige hemställer att det under år 2025 görs en utredning om 
HRT:s kostnadsstruktur samt om grunderna för Esbo stads 
betalningsandel, det vill säga den så kallade kommunandelen, samt om 
deras utveckling och prognoser som grund för beslutsfattandet och 
riktlinjerna. 

  
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

1 Äänestyslistat § 119 
 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 



  
 


